
Ordinær generalforsamling 2023 – Referat. 
 

Afholdt:  lørdag den 23. september 2023 kl. 11.00 – 12.30 
Sted:  REE PARK  
Tilstede:  Der var repræsentanter fra 5 PND-familier 
 
 
1. Valg af dirigent: Lisbeth 
 
2. Valg af referent: Louise 
 
3. Formandens beretning fremlægges: 
 
Internt bestyrelsesarbejde: 
 
I PND foreningen er vi: 
 

• 41 familiemedlemsskaber  
• 10 forskellige diagnoser 
• 42 støttemedlemmer 

 
Sidste år lavede vi en julekampagne for at få flere støttemedlemmer, at antallet af ikke hang sammen 
med antallet af medlemmer. Kampagnen hjalp og vil derfor blive fulgt op på igen i år. 
 
Økonomi: 
 
Vores økonomi kommer fra:  
 

• Kontingent og Deltagergebyrer 
• Støttemedlemmer og Donationer 
• Drift midler og Handicappuljen fra Socialstyrelsen 
• Private fonde 
• Kampagner 

 
Planlægning: 
 

• Familiedage  
– En fest med børnene i centrum 
– Venskab og fællesskab 
– Erfaringsudveksling og videndeling 

• Forældredage 
– Generalforsamling 
– Faglige input 
– Erfaringsudveksling og videndeling 

 
Vi bruger enorm meget tid på at planlægge vores aktiviteter og forsøger også at imødekomme de 
forskellige aldersgrupper vi favner i foreningen. Desværre oplever vi en stor nedgang i tilslutningen til 
vores arrangementer. Og hvad værre er, så er tilslutningen meget lav til vores generalforsamling, hvor 
det er muligt at diskutere, hvad vi skal gøre for at vende situationen. 
 



De resurser vi bruger på at arrangerer vores sammenkomster, skal give mening og kan måske bruges 
anderledes. Forældredagen/generalforsamlingen tiltrækker desværre få medlemmer og derfor vil 
bestyrelsen drøfte hvordan vi fremadrettet vælger at afholde den. Der var en generel drøftelse af, 
hvordan vi kunne trække flere til fx bedsteforældre som børnepasser, eget netværk, genbesøge 
oplægsholder, inddragelse af de unge i foreningen mv.  
 
Der blev talt om PND foreningens skrøbelige fremtid. Der vil komme en rundspørge blandt foreningens 
medlemmer i forhold til denne. 
 
 
4. Fremlæggelse af det reviderede regnskab. 
 
https://bricksite.com/uf/60000_69999/61136/6e295dce1fc61afbe9c98126b6835456.pdf 
 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Der blev spurgt ind til forsikringer i forbindelse med fx familiedagen. Dette er tidligere undersøgt, hvor 
svaret var, at der ikke skulle være forsikring. Formanden henvender sig til Sjældne Diagnoser for at 
spørger om de har kendskab til dette område.  
 
Formanden forklarede omkring indtægter i form af handicappuljen, tips og lotto midler, fonde, 
donationer mv.  
 
Der skal aflægges regnskab flere forskellige steder blandet andet i civilstyrelsen.  
 
Det fungerer fortsat godt med automatisk opkrævning.  
 
 
5. Fremlæggelse af bestyrelsens forslag til aktiviteter, samt et skønsmæssigt budget for det 
kommende år. 

Årets Familiedag 2024 bliver på Påruplejren. Datoen er weekenden d. 1.- 2. juni 2024. 

Det var enighed i at aktivitetsniveauet på sidste familiedag var meget passende og harmonerer også 
med arbejdsstyrken i bestyrelsen. 

Generalforsamlingen / Forældredagen vil blive afholdt i efteråret 2024. Vi finder ud af om vi skal mødes 
fysisk på Sjælland eller om det bliver online.  

29. februar 2024 er der Sjældne-dag hvor ”den store dag” afholdes i København, mens der er en 
mindre version i Århus.  
Programmet er endnu ikke klar. Men planen er at starte på Christiansborg kl. 15:30, hvor der vil 
være ”spørge time” for udvalgte sjældne. Herefter går vi i fælles optog fra Slotspladsen til 
Rådhuspladsen. Der vil være arrangement i bygningerne hos Dansk Erhverv i nogle timer.  
 
Estimeret budget: 155.100 kr. 
 
6. Indkomne forslag. 
Ingen  
 

7. Fastsættelse af kontingent. 

https://bricksite.com/uf/60000_69999/61136/6e295dce1fc61afbe9c98126b6835456.pdf


Kontingenter er fortsat 200 kr. om året for et familiemedlemsskab og 100 kr. om året for 
støttemedlemmer.  

(Familiemedlemskab: er for personer med en protein nedbrydnings defekt samt deres forældre, 
hjemmeboende søskende, ægtefæller og hjemmeboende børn.) 
 
 
8. Valg af bestyrelsen 
 
Pia, Rune og Lillian udtræder af bestyrelsen - vi takker for jeres tid og engagement. Jf. vedtægterne 
kan foreningen fortsætte med det resterende antal medlemmer af bestyrelsen, som er Annika, Torben 
og Magnus. Og Lisbeth som suppleant.  
 
 
 
9. Ingen bemærkninger  
 
10. Der var ingen punkter under eventuelt.  
 
 
Tak for i år! 
 
 


